
 
 

ZUZENDARITZA KONTSEILUAREN BEHIN-BEHINEKO BILERAREN DEIALDIA/ CONVOCATORIA 
PROVISIONAL DE REUNIÓN DEL CONSEJO DE DIRECCIÓN 
 

Data/Fecha: 2021ko azaroaren 17a / 17 de noviembre de 2021 
         Tokia/Lugar: Klinika Juridikoaren egoitza 

        Ordua/hora: 15:00  

AZTERGAIAK 
 

1. Zuzendarien informazioa: 
 
Zuzendariak jakinarazi du berriki egin zela 
ERABEREAn elkartearekin JSKJak sinatuta 
duen hitzarmenaren jarraipen-bilera. Akta 
Zuzendaritza Batzordearen esku utzi da 
GORDETALDE zerbitzuko gunean. 

 
Indarrean dagoen hitzarmena epemugara 
heltzen ari delarik, hitzarmena eguneratu 
eta berritzeari begirako elkarrizketak 
egiten hasi beharko litzatekeela jakinarazi 
da. 
 
Ildo horretan, aukera zabaldu zen 
“aniztasunaren” arloan elkarlana egiteko 
UDABERRI 2024 programaren markoan. 
Aktaren eranskin bezala gorde da (1. 
Eranskina) 
 
 
Lehenik eta behin, ohartarazi da JSKJa ez 
dagoela UDABERRI 2024 planaren 
aurreikuspena. Alabaina, Klinika ekarpen 
esangarria egiten ari da plan horretan 
aurreikusten diren helburuen markoan, 
ERABEREANekin elkarlanean.  
 
 
Horrez gain, indarrean dagoen 
hitzarmenak oztopo administratiboren bat 
ezarriko luke, kontrapartida ekonomikoak 
jasotzeko, JSKJak eskaintzen dituen 
zerbitzuen ordez. 
 
 
Hori horrela, hitzarmen berriaren premia 
antzematen da. 
 
 

ORDEN DEL DÍA 
 
1. Informe de las directoras: 

 
La Directora informa que recientemente se 
celebró la reunión de seguimiento del 
convenio que la CJJS tiene suscrito con 
ERABEREAN. El acta de dicha reunión ha 
sido puesta a disposición de la Junta 
Directiva en la zona del servicio 
GORDETALDE. 
 
Dado que el convenio vigente está llegando 
a su vencimiento, se informa de la 
necesidad de iniciar conversaciones de cara 
a su actualización y renovación. 
 
En este sentido, en la citada reunión se abrió 
la posibilidad de colaborar en el ámbito de 
la diversidad en el marco del programa 
UDABERRI 2024, que se anexa a esta acta 
(Anexo-1) 
 
En primer lugar, se advierte de que la CJJS 
no consta como institución con entidad 
propia dentro del documento del plan 
UDABERRI 2024. Sin embargo, la Clínica 
está realizando una aportación significativa 
en el marco de los objetivos previstos en 
dicho Plan, en colaboración con 
ERABEREAN. 
 
Por otra parte, se observa que el convenio 
vigente establecería algún tipo de cláusula 
que supondría un obstáculo administrativo 
para la recepción de contrapartidas 
económicas, a cambio de los servicios que 
presta la CJJS. 
 
De ahí la necesidad de contar con un nuevo 
convenio. 
 



 
Beraz, aukera egokia ikusten da Udaberria 
2024 planaren testuinguruan, une honetan 
dugun hitzarmenari dimentsio berria 
emateko, baldin eta JSKJak nolabaiteko 
zerbitzuak eskaintzeko prestasuna badu. 
 
Besteak beste, aukera ona izan daiteke 
JSKJaren proiektua sendotzeko eta 
finantziazio-iturriak zabaltzeko, eta, aldi 
berean, klinikaren ekarpena ikusgarri 
egiteko. 
 
 

2. JSKJaren proposamenak 
 
Óscar Arroyuelok eta Ana Pérez-Machío 
batzordekideek txosten baten lehen 
bertsioa aurkeztu dute, ERABEREAN 
elkartearekin egin batera garatu 
daitezkeen proiektuen inguruan 
UDABERRI 2024 planaren testuinguruan. 
Txosten horretan, bi ekintza-ildo zehazten 
dira, une honetan JSKJko ikasleekin aurrera 
eramaten ari diren ekintzen inguruan. 
 
Iker Baberok beste proposamen bat 
aurkeztu du, iraganbidean dauden 
migranteei ematen zaien aholkularitza 
juridikoa hobetzeko. Proposamen hau une 
honetan Eusko Jaurlaritzaren AHOLKU 
SAREAk eskaintzen dituen zerbitzuak 
osatzera letorke.  
 
Ild horretatik, Maggy Barrerek iradoki du 
Street Law ekimenak garatzea, alegia, 
alfabetizazio juridikorako materialak eta 
ekintzak antolatzea, egoera zaurgarrira 
bultzatutako kolektiboen premiak 
kontuan hartuta. Besteak beste, UDABERRI 
2024 Planaren prebentzioaren ildoan 
integra daiteke ekimen hau. 
 
Iker Barberok beste proposamen bat ere 
egin du, alegia, “arrazismoaren” kontzeptua 
argitze aldera garatu daitekeena, hain 
zuzen ere, ERABEREAN horren inguruan 
ari baita lanean une honetan. Aukera 
ikusten du gaiaren inguruko proiektu bat 
zuzentzen duen aditu batzuekin batera 
urrats emateko gaiaren inguruan.  
 

No obstante, se observa que el Plan 
Udaberria 2024 podría ofrecer un marco 
para dotar de una nueva dimensión al 
convenio actual, siempre y cuando la CJJS 
pudiera ofrecer algún tipo de servicio. 
 
Se resalta la relevancia de este convenio, en 
cuanto que puede permitir el refuerzo del 
proyecto de la CJJS, y la diversificación de 
fuentes de financiación para las actividades 
promovidas desde la Clínica.  
 
 
2. Propuestas de la CJJS 
 
Óscar Arroyuelo y Ana Pérez-Machío, 
presentan un borrador de informe en el que 
se señalan algunas iniciativas de la CJJS que 
podrían alinearse con el Plan UDABERRI 
2024, y que podrían desarrollarse con 
ERABEREAN. En dicho informe se definen 
dos acciones en curso, en las que se 
encuentra involucrado el alumnado de la 
Clínica. 
 
Iker Babero presenta otra propuesta para 
mejorar la asesoría jurídica que se presta a 
los migrantes en tránsito. Esta propuesta 
complementaría los servicios que 
actualmente ofrece la AHOLKU SAREA del 
Gobierno Vasco. 
 
En línea con esta propuesta, Maggy Barrere 
sugiere desarrollar las iniciativas Street Law, 
consistente en materiales y acciones de 
alfabetización jurídica que respondan a las 
necesidades de los colectivos 
vulnerabilizados. Estas otras, esta acción 
podría alinearse con el ámbito de la 
prevención, al que se hace referencia en el 
Plan Udaberri 2024. 
 
Iker Barbero realiza otra propuesta 
encaminada a clarificar el concepto de 
"racismo", sobre el que están trabajando en 
ERABEREAN. Se observa la oportunidad de 
realizar alguna aportación, junto a algunos 
expertos que lideran un proyecto sobre esta 
cuestión. 
 
 



 
3. Erabakiak 

 
Proposamen orokorra helarazik zaie posta 
elektronikoz, haien iritzia eskuratzeko. 
Jasotzen den erantzunaren arabera, 
proiektuak plan berrian txeratzeko edo 
UDABERRI 2024 planari atxikitako 
deialdietan sartzeko bideak aztertuko dira. 

 

3. Acuerdos 
 
Se acuerda remitir las propuestas a 
ERABEREAN, por correo electrónico para 
recabar su opinión. En función de la 
respuesta que se reciba, se estudiarán las 
vías de incorporación de los proyectos al 
nuevo convenio y a la correspondiente 
convocatoria del Plan Udaberri 2024. 

 
 


